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朝陽科技大學
099學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3599
	Course Number
	3599

	授課教師
	孫彰良
	instructor
	SUN,CHANG LIANG

	中文課名
	照顧服務產業概論
	Course Name
	Introduction to Care Service Industry

	開課單位
	社會工作系(四進)二A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	本課程旨在介紹照顧服務產業的內容。課程內容包括：照顧服務產業定義、技巧與相關理論、社區照顧與照顧服務產業、社會照顧與照顧服務產業、長期照顧與照顧服務產業、老人照顧與照顧服務產業、身心障礙與照顧服務產業等相關議題。
	Objectives
	This course is designed to introduce care service industry. Topics include definition, skills and theoretical perspectives of care service industry, issues of community care and care service industry, issues of social care and care service industry and its related issues of elderly people, disabled people care service industry.

	教材
	1.中華民國老人福利聯盟(2008).

照顧服務員訓練教材.台北:內政部.

2.黃旐濤等(2007).老人服務事業經營與管理.台北:心理出版社.

3.內政部.(2008).老人安養,長期照顧機構社工人員操作手冊台北:內政部


	Teaching Materials
	National association for elderly (2008). Handbook of Care Services Training. Taipei:MOI.

National association for elderly (2008). Handbook of Social Work. Taipei:MOI.



	成績評量方式
	期中考試 30%

出席與筆記討論 40%

期末考試 30%
	Grading
	Midterm exam 30%

Attendance rate and discussion 40%

Term exam 30%

	教師網頁
	

	教學內容
	此課程主要目的:讓學生了解照顧服務產業的現況.內容與未來發展,針對政策與法規.人力與財力資源,社會照顧服務內容以及照顧服務品質管理作討論
	Syllabus
	This course is to introduce the content and future development of care services industry, its policy and regulations, human and financial resourse, the content of social care and the quality management are included as well.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

